
Protokół Nr XXVII/22

z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 28 lutego 2022 roku w sali
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie.
Sesja trwała od godz. 9.00 do godz. 10.00.
Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej 15 radnych (radna Beata
Boś  od godz. 9.03), sołtysi oraz:
- Pan Zbigniew Janik - wójt gminy,
- Pan Piotr Bębas - sekretarz gminy,
- Pani Agnieszka Liberek - skarbnik gminy,

Otwarcia XXVII sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło.
Na wstępie powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum
wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał.
Proponowany porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
3. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy

Gnojno na 2022 rok.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2022 rok.
5. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2022 – 2041.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia ekwiwalentu pieniężnego dla członków

ochotniczych straży pożarnych.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Gnojno na rok 2022.

8. Zapytania i wolne wnioski.
9. Zakończenie sesji.

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 14 radnych, nikt nie był „przeciw”,
nikt nie „wstrzymał się” od głosu ( protokół głosowania imiennego – w załączeniu).

Do punktu 2-go.

Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy Gnojno.
W sprawie przyjęcia protokołu z XXVI sesji z dnia 31 stycznia 2022r. odbyły

się dwa głosowania.
„Za przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 15 radnych i tylu samo radnych
głosowało za przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach
podmiotowych Biuletynu Informacji Publicznej (protokół z głosowania imiennego – w
załączeniu).
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Do punktu 3-go.

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy
Gnojno na 2022 rok.

Z protokołem z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów, odbytego w
dniu 28 lutego 2022r., zapoznał zebranych radny Artur Patrzałek ( kserokopia
protokołu Nr 33/22 – w załączeniu).

W związku z brakiem pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do
głosowania.
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu).
Uchwała Nr XXVII/235/22 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu.

Do punktu 4-go.

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2022 rok.
Głos zabrali:
- Radny Krzysztof Samburski – rozumiem że ta dodana dotacja jest na dokończenie
świetlicy w Falkach, te 23 tysiące ?
- Radny Artur Patrzałek – są to pieniądze które Gmina musiała dołożyć do
dofinansowania z LGD, jest to wkład własny do dofinansowania które otrzymaliśmy .
- Radny Krzysztof Samburski – czy ta dotacja będzie przekazana na jednostkę,
stowarzyszenie i w jakiej formie później będzie rozliczenie ?
- Wójt gminy – będzie rozliczona tak jak dotychczas, wszystkie takie obiekty które są
tworzone z tego typu dofinansowania rozliczamy już od paru ładnych lat, większość
gmin tak robi.
- Radny Krzysztof Samburski – czyli na podstawie faktur ?
- Wójt gminy – tak dokładnie, oczywiście pomagamy w tym zakresie
stowarzyszeniom.
- Przewodniczący obrad – są korzystniejsze warunki jeżeli projekt jest realizowany
przez stowarzyszenie.
- Wójt gminy – tak, jest wyższy procent dofinansowania i jest ono dla nas bardziej
korzystne jeżeli jest prowadzone przez stowarzyszenie a nie jeżeli robiłaby to gmina.

Wobec braku innych pytań, przewodniczący poddał ww. projekt uchwały pod
głosowanie.
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące
się”  – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu).
Uchwała Nr XXVII/236/22 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu.
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Do punktu 5-go.

Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2022-2041.
Zważywszy na brak jakichkolwiek pytań i uwag, przewodniczący poddał ww. projekt
uchwały pod głosowanie.
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące
się”  – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu).
Uchwała Nr XXVII/237/22 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu.

Do punktu 6-go.

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia ekwiwalentu pieniężnego dla
członków ochotniczych straży pożarnych.
- Sekretarz gminy – stawki tego ekwiwalentu nie uległy zmianie, natomiast uchwała
musi zostać podjęta, ponieważ w grudniu weszła w życie ustawa o ochotniczych
strażach pożarnych. Poprzedni ekwiwalent był uchwalany na podstawie ustawy o
ochronie przeciwpożarowej, ta nowa uchwała uchyliła zapisy uchwały która była
podjęta na podstawie poprzedniej ustawy. Trzeba więc podjąć nową uchwałę, Rada
Gminy podejmując ją wywiąże się z obowiązku. Kolejnym nowum w tej ustawie jest
to, że taką uchwałę trzeba będzie podejmować cyklicznie co dwa lata, poprzednio nie
było takiego zapisu. Stawki są takie same jak były poprzednio.
W związku z brakiem dalszych pytań i uwag, przewodniczący poddał projekt
przedmiotowej uchwały pod głosowanie.
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące
się”  – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu).
Uchwała Nr XXVII/238/22 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 7-go.

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Gnojno na
rok 2022.
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- Przewodniczący obrad – miałbym propozycje żeby ten temat przybliżyć, radni mają
materiały, ale aby sołtysom też przedstawić jaka jest procedura zgłaszania i z kim się
kontaktować.
- Sekretarz gminy – taką uchwałę Rada Gminy podejmuje corocznie, jest obowiązek
aby do końca marca podjąć uchwałę na rok bieżący. Poprzednia uchwała została
zaskarżona przez Prokuraturę Rejonową w Busku Zdroju, ostatnio otrzymaliśmy
wyrok sądu który uchylił niejako tamtą uchwałę. W nowej uchwale na rok 2022
uwzględniliśmy uwagi zgłoszone przez prokuratora, jak państwo zauważyli w
rozdziale piątym – finansowanie programu jest już wyszczególnione i są podane
konkretne kwoty na poszczególne elementy tego programu, czyli odławianie
bezdomnych zwierząt, sterylizację, kastrację, usypianie ślepych miotów, uśmiercanie,
wyjazd do wypadku w których poszkodowane jest zwierzę, opieka nad wolno
żyjącymi kotami, zakup karmy, sterylizacja, kastracja, zapewnienie miejsca opieki dla
zwierząt bezdomnych. Jeżeli chodzi o treść uchwały, była ona konsultowana z
Powiatowym Lekarzem Weterynarii, oraz wystąpiliśmy również do zarządu kół
łowieckich – otrzymaliśmy opinię od lekarza weterynarii, że projekt jest zgodny z
zapisami ustawy o ochronie zwierząt, oraz od jednego koła łowieckiego również
otrzymaliśmy pismo w którym nie zgłaszają uwag co do proponowanego projektu. W
samej uchwale są podane instytucje z którymi współpracujemy, a więc odławianie
zwierząt oraz schronisko tj. Przedsiębiorstwo Handlowo- Usługowe Cedzyna,
Schronisko dla Bezdomnych Zwierząt w Strzelcach gm. Oleśnica, Gabinet
Weterynaryjny Dogowo z Chmielnika, gospodarstwo rolne Gnojno 52. Osoby z
którymi należy się kontaktować w przypadkach dotyczących zwierząt – są podane
numery telefonów do Pani Bożeny Wawszczyk i Pani Barbary Krawczyk.
- Radny Marian Okraj – przed nami uchwała której nie możemy uniknąć, ponieważ
obliguje nas do tego ustawa z dnia 8 marca 1990 roku. Może dobrze że jest ta
uchwała, moim zdaniem nie ma bezdomnych zwierząt, są tylko ludzie którzy ich nie
potrzebują. Ja mogę o tym mówić, ale nikt tego nie weźmie pod uwagę wiem o tym i
za to wszystko co jest tu napisane zapłacimy my wszyscy, bo budżet gminy nie
bierze się znikąd – to ludzkie podatki. Ludzie nie potrzebują zwierząt które im się
uprzykrzyły, bo jak są małe i ładne to są miłe, ale jak urośnie to staje się „potworem”
i jest niepotrzebny. Szkoda, że w tej uchwale nie jest napisane – opieka nad ludźmi
bezdomnymi. Ja obecnie jestem ozdrowieńcem COVID-owym, wiele na ten temat
mogę powiedzieć, nikomu już nie zagrażam tutaj bo nie przekażę tego wirusa, ale w
naszym kraju na oddziale ratunkowym na diagnozę czeka się 8 godzin, jest to
przykre że muszę o tym mówić, ale doświadczyłem tego. My się zajmujemy psami i
kotami, każdą złotówkę która jest przeznaczona na ten cel na te zwierzęta, gdybym
miał moce prawne przeznaczyłbym na służbę zdrowia bo tam są potrzebne wielkie
pieniądze – tam ludzie cierpią, umierają a służba zdrowia jest bezradna.
- Przewodniczący obrad – to co powiedział radny Marian przed chwilą ma pokrycie w
rzeczywistości, niemniej jednak chcę zauważyć taką rzecz – jesteśmy nieraz
świadkami takich przypadków gdzie zwierzę jest bezradne, mamy przykłady że ktoś

4



podjeżdża – nie miejscowy, wypuszcza psa w lesie i odjeżdża samochodem.
Najbardziej przykre w tym wszystkim jest to, że ten pies potrafi tygodniami siedzieć w
tym miejscu i czekać na swojego pana i wierzy, że przyjedzie i go zabierze. Trzeba
by może zmienić prawo odnośnie rozliczania ludzi, którym znudził się dotychczasowy
pupilek nie można tak postępować z istotą żywą. Jeżeli ktoś takie zwierzę wypuści to
sytuacja wygląda zupełnie inaczej niż w przypadku, kiedy ktoś w głębi lasu uwiąże
psa przy drzewie. Moglibyśmy tutaj dyskutować na temat sposobu zachowań
ludzkich, charakterów, ludzkiej bezwzględności, ludzie są różni i tacy będą, trzeba im
współczuć, że nie potrafią być wrażliwymi na te zwierzęta.
- Radny Krzysztof Samburski – dodam do tego, że zazwyczaj są to zwierzęta
przywożone z zewnątrz. My realizujemy ustawowe zobowiązania i tak musi być.
- Pan Henryk Kasza – mam uwagę do zgłaszania bezdomności zwierząt, moja wieś
doświadcza wiele przypadków porzucania psów. Obecnie we wsi jest ok. 10 psów,
które już ludzie zabrali do domów, mieszkańcy zgłaszają to do urzędu gminy i
czekają ma reakcję. Panuje taka opinia, że ktoś przyjedzie i tylko pogłaszcze tego
psa a ten pies dalej chodzi – tu złapie kurę, tam kaczkę i są przez to problemy. Jeśli
ktoś zgłasza to niech przyjeżdzający zobaczy co się dzieje i powinien tego psa
złapać, są psy które łatwo złapać i są takie które trzeba łapać parę dni. Więc ktoś kto
jest odpowiedzialny za to, to niech wykonuje pracę która do niego należy.
- Wójt gminy – jeżdżą pracownicy, ale nie jest to takie proste, bo tak jak pan sołtys
powiedział, jak ktoś przyjedzie to tego psa nie ma w miejscu w którym ktoś go
widział. Nie powstrzymamy tego, że ludzie te psy wypuszczają, rozwiązujemy to w
ten sposób, że albo zabieramy i gdzie jest to możliwe to prosimy o pomoc i o
przygarnięcie tego psa, ewentualnie zgłaszamy to do tych instytucji które zajmują się
opieką nad zwierzętami. Nie ma tak że ktoś tylko pogłaszcze i pojedzie, nie
powtarzajmy takich plotek. Być może powstrzymalibyśmy takie zachowanie robiąc
zdjęcia i umieszczając je na Facebooku z tytułem, że szukamy właściciela, myślę że
wtedy ktoś by się zawstydził i następnym razem by tego nie zrobił.

Ponieważ nikt nie miał więcej pytań i nie wniósł żadnych uwag – przewodniczący
zarządził głosowanie nad ww. projektem uchwały.
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 15, „przeciw” – 0, „wstrzymujące
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu).
Uchwała Nr XXVII/239/22 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 8-go.

Zapytania i wolne wnioski.
Zapytania i wolne wnioski zgłosili:
- Radny Marian Okraj – chciałbym się przypomnieć wójtowi odnośnie progu
zwalniającego na drodze w kierunku Łagiewnik, żeby go zamontować, bo ludzie
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pytają czy będzie ten próg czy nie. Jest to zgłoszone we wniosku, zapłata z funduszu
sołeckiego także nie ma na co czekać tylko go zamontować. Druga sprawa panie
wójcie, zróbmy w końcu porządek z tą drogą do Poręby, ludzie proszą mnie żeby
zrobić coś aby ta droga stała się przejezdna. Droga jest wytyczona, już tutaj
zgłaszałem żeby tam pojechała koparka, żeby wycięto te krzaki i aby uzupełnić ubytki
kruszywem, nie są to wielkie koszty ale już coś byłoby widać. Upływa jeden, drugi rok
i wszystko stoi, naprawdę weźmy się za to i poprawmy codzienność ludzi którzy się
tamtędy przemieszczają.
- Radna Aneta Jurkowska – chciałbym prosić o zorganizowanie pomocy na terenie
naszej gminy dla obywateli Ukrainy poszkodowanych w konflikcie zbrojnym.
- Radny Artur Patrzałek – chciałbym powiedzieć, że jeżeli chodzi o drogę
Falki-Rzeszutki to jest ona w złym stanie po zimie i można by tam skierować ekipę
żeby te doły wyrównać bo obecnie jest ona ciężko przejezdna. Druga sprawa dotyczy
stomatologa, aby sprowadzić go na gminę bo dużo mieszkańców, dużo dzieci jeździ
do Buska i tam płacą naprawdę duże pieniądze prywatnie za kilkuminutową usługę.
Gdyby była możliwość, aby na terenie gminy w którymś z ośrodków zatrudnić
stomatologa.
- Pan Henryk Kasza – mamy pod przepustami podmyte dwie drogi, jest to przy
numerze 40 i 26, przy numerze 40 przejeżdżają autobusy po dzieci i tam nie można
wjechać, jak ktoś tam wpadnie to kto będzie za to odpowiadał. Przy numerze 26 ten
problem jest nierozwiązany od kilku lat. Kupione są korytka i jest potrzeba żeby
poszerzyć tą drogę, są wydane pieniądze więc skończmy to co jest zaczęte. Nie jest
wyrównany kamień tylko zwieziony na kupki, nie kupujmy kamienia
jednosezonowego, żeby nie był rozmyty jak tylko pójdą deszcze, kupujmy grubszy za
większe pieniądze. Nikt nie ma tyle pieniędzy żeby cały czas na to wydawać, bo są
inne sprawy na które też potrzebne są pieniądze.
- Przewodniczący obrad – odniosę się do tematu, który poruszyła radna Aneta
odnośnie pomocy mieszkańcom Ukrainy, jesteśmy świadkami przykrych wydarzeń
najpierw Covid teraz problemy na Ukrainie. Widzimy tragedię ludzi, która dzieje się
na naszych oczach i w naszych czasach, historia w jakiej przyszło nam żyć jest
niesamowicie aktywna w wydarzenia ciężkie i trudne. Jesteśmy i musimy być
wrażliwi, ponieważ były czasy kiedy Narodowi Polskiemu pomagały inne nacje,
przychodzi teraz na nas czas żeby pomóc. Prosiłbym, żeby podejść do tego
poważnie, będzie to świadectwo jakie sobie wystawimy o naszej wrażliwości na taką
krzywdę. Zareagujmy na to tak jak przystoi, z godnością, odpowiedzialnością, że
robimy co możemy żeby pomóc innym.
- Wójt gminy – korytka zostały zakupione przed zimą, gdy był mróz nie dało się ich na
miejscu umieścić, później po tym mrozie cały czas były deszcze, możliwość umieścić
dopiero od paru dni. Gdybyśmy nie mieli możliwości sami ich umieścić to
wynajmiemy firmę która je umieści, ale jeśli wynajmie się firmę to o dużą kwotę
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uszczupli się fundusz sołecki. Jeżeli chodzi o kamień, to jest on wykorzystywany od
wielu lat, stosujemy czasem inny grubszy, ale na drogi dojazdowe gdzie jest on
uzupełniany nie ma sensu dawać grubego, ponieważ nie spełnia on zadania tak jak
ten drugi. Co do zwiezionego kamienia, to też było między nami ustalane, że
wywieziemy ten kamień a w późniejszym możliwym terminie go wyrównamy,
ponieważ gdy stoi w tych dziurach woda to nie ma sensu tam dawać kamienia, bo
wszystko wypłynie na boki. Jeżeli chodzi o ubytki w asfaltach o których wspomniał
radny Artur to będziemy je uzupełniać, bo w nich do tego czasu też stała woda,
mamy suchy asfalt i nim te ubytki będą uzupełniane. Co do stomatologa,
rozmawiałem z panią dyrektor Gadawską i wspomniała, że ta pani stomatolog która
była dotychczas nie miała u nas zainteresowania i nie było chętnych pacjentów,
możliwe że było to związane z okresem Coviodwym i może dlatego ten gabinet nie
był odwiedzany. Na pewno teraz kiedy będą zniesione obostrzenia będziemy czuć
się bezpieczniej i stomatolog będzie nas tutaj obsługiwał.

W związku z sytuacją na Ukrainie, Wójt Gminy poprosił obecnych o powstanie i
uczczenie minutą ciszy wszystkich poległych w ostatnich dniach.

- Wójt gminy – dostaję wiele telefonów o zbiórki i pomoc dla mieszkańców Ukrainy.
Większe miasta takie jak Busko-Zdrój czy Chmielnik mają kontakt z mieszkańcami
Ukrainy dzięki wymianom młodzieży, miastom partnerskim więc łatwiej im jest
nawiązać kontakt i pomóc. Sam osobiście jestem w kontakcie z moimi znajomymi z
Ukrainy. Śledźcie w najbliższym czasie naszą stronę na Facebooku i stronę gminną,
gdy opracujemy scenariusz realizacji pomocy, to tam będą podane informacje.
Jestem w kontakcie z wicedyrektorem uniwersytetu w Kijowie, stwierdził że
najbardziej potrzebnymi rzeczami na ten moment są wszelakie środki medyczne,
opatrunkowe. Dziś po sesji zrobimy zbiórkę i przekażemy te fundusze Caritasowi
albo innej instytucji, fundacji która zajmuje się tym profesjonalnie. Pomoc potrzebna
jest również dla naszego mieszkańca, pogorzelca z Glinki, pan sołtys z Glinki
wspomniał że jest zorganizowana zbiórka. Jest to osoba w podeszłym wieku i nie
chce się zgodzić na pobyt w domu opieki, musimy postarać się wspólnie aby mógł
tutaj pozostać w miejscu zamieszkania, można więc przekazywać środki pieniężne
jak i rzeczowe. Zbiórki dla mieszkańców Ukrainy będą organizowane najpewniej w
budynkach OSP, tam będą te rzeczy składowane, prosiłbym aby przekazywane
rzeczy były opisane – wskazana była zawartość (np. koce, środki medyczne).
- Radny Andrzej Kuranda – należy ustalić co będzie dokładnie potrzebne, bo ludzie
będą robić porządki i przekazywać niepotrzebne rzeczy.
- Wójt gminy – śledźcie naszą stronę, tam będzie wszystko opisane.
- Radny Artur Patrzałek- można by wystosować apel do wszystkich mieszkańców,
sołtysi by go rozwiesili – czyli jak zapakować i jaki asortyment jest potrzebny, żeby
ktoś zorganizował odbiór i później przekazał do odpowiednich miejsc.
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- Wójt gminy – pomoc dla mieszkańców Ukrainy będzie potrzebna przez wiele dni,
przez najbliższe tygodnie, więc jeżeli nawet trochę przesuniemy to w czasie a
zorganizujemy to bardzo dobrze, to będzie to z pożytkiem.
- Radny Marian Okraj – dobrze by było włączyć w tą pomoc GOPS.
- Wójt gminy – oczywiście że tak. Mieliśmy przyjąć 30-osobową grupę osób z okolic
między Lwowem a Kijowem, ale nie zdecydowali się, ponieważ obawiali się
przemieszczać trasami na Ukrainie. Wolą przebywać w miejscach typu schron czy
piwnica na miejscu, a nie przemieszczać się. Śledźcie jak wspomniałem naszą
stronę i zorganizujemy to w taki sposób, że naprawdę pomożemy tym ludziom ale
trzeba na to chwilę czasu. Ludzie którzy mieliby do nas przyjechać, to rodziny osób
które na naszym terenie przebywały, pracowały i chodzi głównie o kobiety, dzieci i
osoby starsze.
- Przewodniczący obrad – odniosę się do tego, co mówił wójt o ewentualnym
sposobie przeprowadzenia zbiórek czy składek. Uważam, że składki finansowe były
najlepszym sposobem jeśli chodzi o przedmioty które możemy ofiarować, to musimy
zadbać o to, by to nie były rzeczy tak jak wspomniał radny Andrzej „ z wietrzenia
magazynu”. Byłbym sceptyczny do tego żeby darować środki związane z medycyną,
raczej nie jest to wskazane, lepiej zebrać pieniądze i zakupić nowe w opakowaniu
zbiorczym.
- Wójt gminy – brałem to pod uwagę gdyby ktoś nie chciał przekazać gotówki, to
żeby kupił np. bandaże, a nie przekazywał stare.
- Pan Damian Ola – trzeba przekazać te środki do tych instytucji, które wiedzą co jest
potrzebne i będą wiedziały co z nimi zrobić.
- Wójt gminy – dokładnie, wspomniałem tutaj o Caritasie ponieważ jest to instytucja,
która w takich wypadkach dobrze działa – ma doświadczenie i wywiązuje się z
powierzonego zadania.
- Radny Jerzy Kwiecień – czy gmina przewiduje na ten cel wydatki, ponieważ przyjdą
ludzie i na życie będą potrzebne fundusze.
- Wójt gminy – nie zostawimy tych ludzi w potrzebie, to jest tak jak my byśmy
potrzebowali pomocy, każdy szuka bezpiecznego miejsca, należy wtedy znaleźć
pieniądze i tym ludziom pomóc.
- Radny Krzysztof Samburski – to jest dopiero piąty dzień tej wojny, trzeba nazwać
rzecz po imieniu, dziś rano komunikaty podają, że tych ludzi przekraczających
granicę jest ponad 300tys.,na razie jest taka forma pomocy. Czy są informacje od
wyższych władz w celu zorganizowania przyjęcia pewnej grupy mieszkańców
Ukrainy na swoim terenie? Pomoc jest na razie dobra, ale później nie wiadomo jak to
się potoczy. Jeżeli dojdzie do rozwiązania na tym terenie to wiadomo, że ci ludzie
wrócą, ale może to się różnie potoczyć i tych ludzi mogą być miliony. Może przybyć
na nasz teren ok. 3, 4 milionów mieszkańców Ukrainy, trzeba będzie pomyśleć gdzie
tych ludzi umieścić, słyszy się że samorządy już organizują miejsca na salach
gimnastycznych itd., trzeba się będzie nad tym zastanowić. Panie wójcie idealny jest
do tego ten budynek po szkole w Kosterze, jest tam kuchnia i wszystko inne co jest
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potrzebne. Największa pomoc by była, gdyby większą grupę ludzi ulokować i zająć
się nimi, teraz przyjeżdżają ludzie którzy mieli tutaj wcześniej znajomych, pracowali
tutaj, ale później może być różnie.
- Wójt gminy – w piątek była telekonferencja z panem Wojewodą, podana została
informacja, że w poniedziałek będziemy wiedzieć więcej, wypowiedziała się pani
minister Marlena Maląg, że rząd za pośrednictwem ministerstwa też będzie pomagał.
Być może to będą środki do wykorzystania przez samorządy aby dostosować
pomieszczenia do zamieszkania przez Ukraińców, ale na tą chwilę będą
wykorzystane te budynki i obiekty, które były przekazane do zamieszkania długo czy
krótkoterminowego związanego z Covidem ( z kwarantanną). W naszej gminie nie
ma takich obiektów, ale miasta dysponują takimi obiektami. Najprostszym
rozwiązaniem jest przekazanie pieniędzy dla pensjonatów czy ośrodków
wypoczynkowych, będziemy czekać na informacje i jeżeli pojawią się fundusze to je
wykorzystamy i nie odmówimy udziału w tej pomocy. Sam osobiście brałem pod
uwagę ten budynek po szkole, na razie są zagospodarowane miejsca w
miejscowościach przygranicznych z czasem będą to miejsca w dalszej części kraju.
- Radny Krzysztof Samburski – co do zniszczenia dróg to na Kosterze są dwa takie
odcinki które należy poprawić, udrożnić.
- Wójt gminy – byłem, widziałem  i zrobimy to.

Do punktu 9-go

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XXVII sesji,
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia.
Na tym protokół zakończono i podpisano.-

Protokolant:                                                            Przewodniczący obrad:
Martyna Ziółkowska                                                          Stanisław Wcisło

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XXVII
sesji Rady Gminy Gnojno, która odbyła się w dniu 28 lutego 2022 roku. Dokładny jej
przebieg zawiera nagranie, udostępnione na stronie Biuletynu Informacji Publicznej
Gminy Gnojno.
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